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Dagsorden 
 

1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger  
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  
4. Godkendelse eksamensplan Medicin Kandidat – F24  
5. Præsentation af Point-of-care ultralyd (POCUS)  
6. Drøftelse af input til handlingsplaner  
7. Behandling af udkast til kvalitetsrapporter  
8. Dimittendundersøgelse for medicin  
9. Revidering af SurveyXact spørgeskema på bachelor  
10. Godkendelse af studienævnets mødeplan for E24  
11. Oplæg og diskussion om kunstig intelligens  
12. Eventuelt 

 
Opfølgningspunkter fra mødet:  

Punkt Overskrift Opfølgning Ansvar 
3 Information vedr. begrundet orlov 

til forskning 
Der afventes endelig 
godkendelse af regelændringen i 
januar 

SB/HN 

3 Procedure vedr. forsinkede 
studerende 

Der tages kontakt til kvalitet og 
analyse for at se på processen 

HN 

3 Materiale som udsendes til 
studiestart 

Der tages kontakt til 
optagelseskontoret for at se på 
opstartsmateriale til studerende 

HN 

7. Udkast til kvalitetsrapporter Endelige godkendt 
kvalitetsrapporter udsendes til 
studienævnet 

SB/JKK/LPH 

9. Revidering af surveyxact 
spørgeskema på bachelor 

Der blev nedsat en 
arbejdsgruppe bestående af ABL, 
LBT, Louise Juvoll Madsen og 
semesterkoordinatorer på 
bachelor for foråret der skal 
revidere spørgeskemaet. 

HN 

11 Temadag i studienævnet Der var forslag om at der en gang 
årligt i efteråret oktober afholdes 
en temadag i studienævnet, hvor 
AI kunne være et velegnet emne. 
På det konstituerende møde i 
januar planlægges dato for denne 
dag (starter fra kl. 12) som 
fremadrettet sættes i 
studienævnets årshjul. 

HN 

 

1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger 
Studienævnet diskuterede dispensationsmuligheder for at få godkendt forlænget eksamenstid 
blandt andet ifm. ordblindhed. Studienævnet var enige i at det kan være svært at vurdere i alle 
tilfælde, hvilke studerende som reelt har behov for ekstra tid og brug af hjælpemidler. Det er 
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væsentligt at studerende har kontaktet SPS-kontoret på AAU, inden de kontakter studienævnet.  
 
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  
Referat fra sidste møde og dagsorden til mødet blev godkendt. Der indkom et punkt til eventuelt:  
Udsættelse af specialeaflevering for BM og TM på lang afgang på grund af forsinket flytning fra 
FRB3B til SUND-bygningen.  
 
 
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  
Meddelelser fra studienævnsformand  
 
Ændring af eksamensform - Neurologi og neurokirurgi samt psykiatri  
Efter kontrol af ny studieordning 2024 er det konstateret, at der for få fag på medicin kandidat som 
bedømmes med 7-trinsskala, da der indføres valgfag på både 1. og 2. semester som er med 
bestået/ikke bestået. 
Derfor har studienævnet besluttet at der til neurologi og neurokirurgi samt psykiatri ændres til 
bedømmelse efter 7-trinsskala for at opnå det nødvendige antal ECTS (i alt 120 ECTS på 
kandidaten med 7-trinsskala), når ny studieordning udrulles.  
 
Proces årets underviser 
På seneste studienævnsmøde hvor årets underviser blev udpeget, var der diskussion om 
proceduren. Den nuværende procedure forandres ikke for indstilling af studienævnets årets 
underviser.   
 
Udkast til information vedr. begrundet orlov til forskning 
Regelændringen sendes i høring fra jura inden jul, så den nye regel vil kunne træde i kraft i løbet af 
januar. I proceduren skal det også være klart, hvordan reglerne er for forskning for MedIS 
studerende.   

Procedure vedr. forsinkede studerende 
HN kontakter kvalitet og analyse vedr. procedure for forsinkede studerende, da der i brevene er 
oplyst for mange valgmuligheder ift., hvem man kan kontakte ved forsinkelse. 
 
Materiale ifm. studiestart 
HN tager kontakt til optagelseskontoret vedr. materiale som sendes ud til studiestart. Der skal ses 
på, hvad information vores studerende modtager.  
 
Orientering om valgte medlemmer til studienævnet 2024 
SB orienterede om valgresultat til studienævnet 2024: 
 
VIP-repræsentanter (biomedicin) 
Svend Birkelund, Louiza Bohn Thomsen, Simone Riis Porsborg 
 
VIP-repræsentanter (klinik) 
Stig Andersen, Louise Thomsen Schmidt Arenholt, Carsten Reidies Bjarkam 

 
Studerende medicin  
Gustav Holck Normann, Tristan Nicolas Winter Burmester, Sille Sophie Christiansen 
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Suppleanter medicin 
Daniel Sjørslev Petersen, William Kasper Valbirk, Liv Amalie Lægsgaard Andersen 
 
Studerende MedIS 
Taylor Samuel Sweka, Johanne Nøris Jensen, Sofie Emilie Rudgaard Nyrup 
 
Suppleanter MedIS 
Ida Lindgreen Bach, Larisa Haji Mohammad, Kristian Herman Ladegaard 

 
Meddelelser fra næstformand 
Ingen meddelelser 
 
Meddelelser fra studieleder 
JKK informerede om at Sundhedsstyrelsen har fremsendt ønske om at der skal ses på 
kompetenceprofil og de færdigheder der er nødvendige inden studerende kommer i KBU.  
Der er igangsat samarbejde på KU, SDU, AU og AAU for at se på fælles kompetenceprofil ud fra de 
7 lægeroller. På studienævnsseminar i Odense den 13. og 14. marts præsenteres arbejdet.  
JKK forklarede at kompetenceprofilen er i overensstemmelse på de 4 Universiteter ift. 
studieordninger og læringsmål.  
 
Meddelelser fra andre 
Arrangement for medicin studerende med sygehuspræst 
SA fortalte, at der har været afholdt et arrangement hvor en sygehuspræst har været inviteret til 
møde med medicinstuderende for en snak om, hvordan det er at være studerende, når patienter 
dør. SA informerede at dette arrangement vil blive afholdt en gang årligt i december.  
 
Besparelser i klinikken 
LA udtrykte bekymring for den fremtidige lægeuddannelse på baggrund af besparelser i klinikken.  
Der er skåret væsentligt i klinikken til næste år pga. fyringer. Hjørring vil dog fortsat opretholde 
undervisning af samme antal studerende næste år.  
LA var bekymret for at om der fortsat kan bevares den høje kvalitet i undervisningen. 
Studienævnet udtrykte stor bekymring for at uddannelsen bliver prioriteret ned og for kvaliteten af 
det kliniske miljø fremadrettet. RHN har møde med Dekanen i det nye år. 
Der var en diskussion om at medicinuddannelsen er ved at have så mange studerende, at det er 
svært at levere det produkt som var udgangspunktet. 
Studienævnet var enige om at det er den forkerte retning, vi går i. Er det konstellationen som er 
problematisk? 
 
Ny observatør for pædagogisk repræsentation 
PKK informerede om, at han udtræder som observatør i studienævnet. Der indtræder ny 
repræsentant for pædagogisk repræsentation til februar 2024. Studienævnet takkede PKK for 
hans gode arbejdsindsats i Studienævnet.  
 
4. Godkendelse eksamensplan Medicin Kandidat – F24  
Eksamensplanen blev godkendt.  
 
5. Præsentation af Point-of-care ultralyd (POCUS)  
Lektor fra Klinisk Institut Camilla Vaskjær Aakjær Andersen præsenterede Point-of-care ultralyd.  
Point-of-care ultralyd (POCUS) anvendes i dag i de fleste kliniske specialer, som en del af den 
kliniske undersøgelse af patienter. I modsætning til den traditionelle ultralydsundersøgelse, som 
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udføres efter henvisning til en billeddiagnostisk specialist, udføres og fortolkes POCUS af 
klinikeren ved patientens side. Der er udarbejdet et POCUS-undervisningsforløb, der er tilpasset 
Aalborg Universitets principper for problem-baseret læring og en spiral læringsproces. 
Camilla orienterede desuden om ultralydsundervisningen på AU, KU og SDU. 
 
SA fortalte at der er fundet økonomi til at indkøbe ultralydsapparatet til geriatrisk afdeling. Det er 
samme ultralydsapparat som Nord Sim benytter.  
 
Der var stor opbakning fra studienævnet til at indføre ultralydsundervisningen tidligt på studiet  
På bachelor bliver det en del af undervisningen under anatomi så ultralydsundervisningen skal 
ikke erstatte andre undervisningselementer.  
 
CB gjorde opmærksom på at ultralyd er fremtiden, også i klinikken. SA bakkede op og sagde at det 
er positivt at dette fremtidsperspektiv i ultralyd videreudvikles fra det nuværende, på kandidaten 
centreret omkring den akutte patient (illustreret ved billeder: undervisning + eksamen i ultralyd). 
 
6. Drøftelse af input til handlingsplaner  
SB gennemgik input til handlingsplanerne.  

• Rekruttering og studiestart 
Da sexologiuddannelsen fylder 10 år til september 2023, aftales det på 
kvalitetsstatusmødet d. 17/2-23, at dette skal markeres med en presseevent. 
Punktet er afsluttet. Det er lykkedes godt med reklame på nationalt tv. 

 
For at forebygge frafald 1. studieår (BA) blev det aftalt, at semesterkoordinator på 1. 
semester arrangerer at nylige dimittender samt K-VIP for MedIS holder oplæg omkring, 
hvilke fremtidsmuligheder der findes. 
Punktet er implementeret som en del af studiestart og vil være igangværende fortsat. 

 
Frafaldet på Medicin BA monitoreres for at følge om tendensen fortsætter. 
Punktet er igangværende, da der stadig er et stort frafald på BA, ca 44%. 
 
Hjemmesiden for Medicin BA skal tilrettes og justeres. 
Punktet er igangværende. Hjemmesiden revideres omfangsrigt inden 1. marts 2024, så 
den er i overensstemmelse med ny studieordning.  
 
For at forebygge frafald 1. studieår (KA) skal der arbejdes på en bedre integration af 
udenlandske studerende. Samtidig skal det undersøges hvilke tilbud Internationalt kontor 
har og derudover skal Buddy-ordningen genoplives. 
Punktet er afsluttet. Der er indført buddyordning med studerende fra samme semester.  
 
Uddannelsernes udvikling, tilrettelæggelse og drift 
Studieordningsrevision på MedIS/Medicin BA skal have fokus på progression og PBL i 
forhold til case undervisningen 
Punktet er igangværende. Progressionen er klargjort i uddannelsens kompetenceprofil for 
både medicin BA og KA og niveauet på KA er langt over niveauet på BA. 
 
Der er kommet forslag fra uddannelsesevalueringsmødet om, at KØ afholdes for MedIS- 
og Medicinstuderende i fællesskab, men hvor KO opdeles for uddannelserne, sådan at der 
er fokus på en særlig MedIS-profil. 
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Punktet er afsluttet. Dette er ikke indført i ny studieordning. I stedet er det valgt at der er 
flere MedIS specifikke fag på bachelor med specifikke KO for MedIS studerende. På denne 
måde er det blevet adskilt. 

 
Profilen på MedIS-BA skal skærpes for at reducere frafald og samlæsning af 
uddannelserne skal kun ske, hvor det giver mening. Der kigges på dette i en kommende 
studieordningsrevision. 
Punktet er afsluttet. Dette er ikke indført i ny studieordning. Der er tre nye MedIS specifikke 
fag.  
 
For at forebygge frafald i løbet af BA-uddannelsen skal markedsføringsmaterialet 
gennemgås og MedIS-profilen tydeliggøres. Kommunikationsmedarbejder inddrages. 
Punktet er igangværende. Hjemmesiden revideres omfangsrigt inden 1. marts 2024, så 
den er i overensstemmelse med ny studieordning. 
 
Den normerede studietid på medicin KA skal ikke stige yderligere, så derfor monitoreres 
overskridelse af den normerede studietid årligt. 
Punktet er afsluttet. Der er godkendt 12 mdr. begrundet orlov til forskning. 
 

• Forskningsbasering og pædagogiske kompetencer 
Der er kun få fastansatte undervisere på Sexologi, og de har en alder, sådan at der inden 
for en overskuelig årrække skal rekrutteres nye undervisere/forskere inden for det snævre 
fagfelt som Sexologi er.  
Punktet er igangværende. 
 

• Job og karriere 
For at sænke ledighedsgraden foreslås det på kvalitetsstatusmødet. d 14/2-23, at K-VIP-
funktionen fastholdes samt match-making arrangementet Et Sundt Match. 
Punktet er igangværende.  

Fokus på transitionen fra Med KA til Klinisk Basisuddannelse (KBU) 
Punktet er igangværende. De studerende har haft møder med KBU-læger. Der er lavet 
undersøgelse over, hvordan kandidaterne oplever overgangen, se dimittendundersøgelse) 

• Principper for problembaseret læring 
Det aftales, at der ifm. en kommende studieordningsrevision vil foregå en vurdering af, 
hvor PBL kan tydeliggøres.  
Punktet er afsluttet. Dette er indført i studieordningen.  

7. Behandling af udkast til kvalitetsrapporter  
Studienævnet behandlede udkast til kvalitetsrapporter.  

Der var følgende diskussion til rapporterne.  
Studienævnet diskuterede lægevikariaternes værdi efter kandidaten. Der er ikke umiddelbart 
sammenhæng med lægevikariater under studiet og hvordan studerende klarer KBU. Det er positivt 
at den kliniske uddannelse på kandidat, er på så højt niveau, at de studerende kan klare KBU, 
underordnet om de har haft lægevikariater.  
 
Afregning for vejledningstimer er blevet rettet i henhold til AAU’s regler, da der har været 
uoverensstemmelse mellem opgørelserne. Det er nu sådan, at case undervisning er anført under 
vejledning.  
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Det har ikke været muligt at skaffe lokaler til studerende i pauserne på Nord. Der har været 
kontakt til sygehusledelsen. 
 
Casevejledningen på bachelor blev diskuteret. Der har været nedgang i undervisere indenfor de 
centrale fag og der er derfor få undervisere i fagene på MedIS og Medicin. 
De studerende gjorde opmærksom på at sygehuset har kompetente undervisere til at varetage 
undervisningen og det også er muligt at bruge studenterundervisere fra 5. og 6. semester 
kandidat, da de er fuldt ud kvalificerede til opgaven. Dette har været en succes i Hjørring.  
JKK informerede om at ”guide to case” er ved at være færdig til udsendelse.  
Studienævnet var opmærksomme på vigtigheden i at have kvalificerede undervisere til case. 
 
Konklusion:  
Kommentarer fra studienævnet inddrages i kvalitetsrapporterne. Louise Juvoll Madsen sender 
rapporterne videre til HST-ledelse samt prodekan og dekan.  
 
8. Dimittendundersøgelse for medicin 
JKK gennemgik dimittendundersøgelsen for medicin. Besvarelsesprocent på 34%. 
Spørgeskemaet er sendt til dimittender som blev færdige i 2021 og 2022 (168 studerende). 
 
9. Revidering af SurveyXact spørgeskema på bachelor  
ABL deltog i mødet og gjorde opmærksom på at der er meget uhensigtsmæssig struktur i 
SurveyXact skemaet på bachelor. Hvert modul skal kun have spørgsmål til alle relevante 
elementer på modulet. 
 
Beslutning:  
Der blev nedsat en arbejdsgruppe bestående af ABL, LBT, Louise Juvoll Madsen og 
semesterkoordinatorer på bachelor der skal revidere spørgeskemaet.  
 
10. Godkendelse af studienævnets mødeplan for E24  
Mødeplanen for E24 blev godkendt og er udsendt i outlook. 
 
11. Oplæg og diskussion om kunstig intelligens  
Lasse Riis Østergaard holdt et oplæg om AI. Der var efterfølgende en konstruktiv diskussion om 
mulig anvendelse af AI indenfor det medicinske.  
 
Studienævnet var enige om at det er proaktivt-nødvendigt, at SN har en klar (og imødekommende) 
holdning til læring om anvendelse af AI i medicinsk uddannelse  
 
Der var forslag om at der en gang årligt i efteråret oktober afholdes en temadag i studienævnet, 
hvor AI kunne være et velegnet emne. På det konstituerende møde i januar planlægges dato for 
denne dag (starter fra kl. 12) som fremadrettet sættes i studienævnets årshjul.  
 
12. Eventuelt 
Udsættelse af specialeaflevering for BM og TM på lang afgang 
Pga. forsinkelse med flytning fra 3B til SUND bygning betragtes dette som udsædvanlige forhold. 
Derfor betragtes dette som dispensationsgrundlag for udsættelse af specialeaflevering i august. 
Ved behov skal ansøgning sendes til studienævnet.  

 


